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OBEC  DEŠTNICE 

 

ZÁPIS Č. 1/2025 

ze zasedání Zastupitelstva obce Deštnice,  

které se uskutečnilo dne 17.2.2025 od 17:00 hod. v pohostinství v Deštnici 

 

Přítomno:          6         členů zastupitelstva obce (viz. prezenční listina) 

Nepřítomno:      1         člen zastupitelstva obce, (p. Fencková omluvena)     

 

Hosté:                  0   (viz. prezenční listina) 

Občané:             17   (viz. prezenční listina)  

 

Program:  

1. Zahájení, schválení programu, určení ověřovatelů 

2. Kontrola minulého usnesení 

3. Odpady  

4. Informace – kulturní akce v r. 2025 

5. Vytápění sálu KD 

6. OZV, kterou se stanoví obecní systém odpadového hospodářství 

7. OZV o regulaci hlučné zábavní pyrotechniky 

8. OZV o stanovení výjimečných případů, kdy doba noč. klidu je vymezena dobou kratší 

9. Dotace v r. 2024  

10. Dotace na r. 2025 

11. Dotace KÚÚK z programu „Podpora odpad. hosp. obcí v ÚK na období 2017-2025“ 

12. Dotace KÚÚK z programu „Podpora regionální kulturní činnosti na rok 2025“  

13. Přidělení bytu č. 01 v budově OÚ  

14. Kácení topolů na fotbalovém hřišti – výběr firmy 

15. Návrh stromů a keřů na fotbalové hřiště 

16. Rozpočtové opatření č. 1/2025 

17. Aktuální stav účtů obce 

18. Různé informace - dotazy, příspěvky, diskuse občanů 

19. 

20. 

21.       Závěr 

Starostka přivítala členy zastupitelstva obce a občany obce. Konstatovala, že zasedání zastupitelstva obce je 

usnášeníschopné. 
 

Provedením zápisu pověřila: p. Neudorfskou M. 

Ověřovateli zápisu byli určeni: p. Henych R., p. Zelenková M.   

 

PRŮBĚH ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE: 

 

1. Zahájení, schválení programu, určení ověřovatelů 

Starostka přečetla program dnešního zasedání. 

 

Doplnění programu: 

19. Oprava cesty v Deštnici k domu č.p. 3  

20. Odměna starostky za rok 2024 

 

Připomínky, diskuse:  

 

Pro přijetí programu zasedání hlasovalo:     6      členů zastupitelstva obce. 

Proti……………………………………      0      členů zastupitelstva obce. 

Zdrželi se hlasování……………………      0      členů zastupitelstva obce. 
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Usnesení č. 1/1/2025: ZO schvaluje Program dnešního zasedání zastupitelstva obce. Ke každému bodu bude  

diskuse.  

 

2. Kontrola minulého usnesení 

Starostka přečetla minulé usnesení a informovala o  provedených úkonech z minulého zasedání. 

Připomínky, diskuse: ------------------------------ 

ZO bere na vědomí podané informace. 

 

3. Odpady  

Starostka informovala o celkových nákladech za odpady, obdržených fin. prostředcích od f. EKO-KOM a 

zaplacených poplatcích od občanů. Dále sdělila, že náklady v tomto roce budou opět vyšší, neboť se zvyšuje 

sazba skládkovacího poplatku a snižuje množství odpadu, na který může být uplatňovaná sleva. Sdělila bližší 

informace. 

Dále sděluje, že domlouvá setkání občanů se zástupcem f. Marius Pedersen.  

  

Připomínky, diskuse: 

P.Konopásková - hlavně by se měli občané poučit jak se správně třídit 

P.Černá - lidi co nechtějí to neví. U nás někdo opět do směsného hodil horký popel. Náhodou jsem šla kolem 

a Michal Postředník to stihl uhasit. 

Starostka - ano vím o tom paní Černé a Michalovi Postředníkovi za rychlou akci moc děkuji. 

ZO bere na vědomí podané informace. 

 

4. Informace – kulturní akce v r. 2025 

Starostka informuje, jaké kulturní akce se budou v letošním roce konat. Z důvodu, že KD byl vytápěn 

nevyhovujícím zdrojem, byla komise nucena veškeré akce pořádané v zimě a na jaře na sále zrušit či 

přesunout. Sdělila bližší informace.  

 

Připomínky, diskuse: ------------------------------ 

ZO bere na vědomí podané informace. 

 

5. Vytápění sálu KD 

Starostka informovala o nevyhovujícím způsobu vytápění na sále KD.  Sdělila, že po tragédii, která se 

odehrála v lednu v Mostě již tyto topidla nelze používat a je nyní potřeba vyřešit vytápění na sále, abychom 

tyto prostory mohli bez omezení používat v jakékoli roční době.  

Informuje, že oslovila dvě firmy, abychom měli alespoň představu o finanční náročnosti.  

 

Připomínky, diskuse:  

Benešová K. - pokud chceme sál používat vytápění se musí vyšetřit. 

Postředník M. - a máme představu jaká bude spotřeba el. u nového vytápění? 

Starostka - u navrhovaného řešení je spotřeba určitě nižší než u elektrického vytápění nebo tepelného čerpadla 

voda-vzduch. Konkrétní čísla neznám ale není problém to zjistit,ale topení zadarmo neexistuje. 

Bůcha J. - každopádně by to chtělo snížit rovnou i strop, aby to bylo efektivní. 

Starostka – ano, s tím se počítá a také se zazděním balkonu. Do příštího zasedání oslovím firmy ohledně 

cenové nabídky 

ZO bere na vědomí podané informace. 

 

 6 .  OZV, kterou se stanoví obecní systém odpadového hospodářství 

Starostka informovala, že dosavadní obecně závazná vyhláška se dostala od 1. 1. 2025 do rozporu se 

zákonem, neboť chybí složka komunálního odpadu – textil. Sdělila, že MVČR zaslalo návrh nové OZV, 

kterou by obec mohla vydat na nejbližším zasedání ZO, přičemž čerpají ze stávající OZV 3/2021 a pouze 

přidali textil. 

 

Připomínky, diskuse: ------------------------------ 

ZO bere na vědomí podané informace. 
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Starostka nechává hlasovat, zda ZO schvaluje OZV, kterou se stanoví obecní systém odpadového 

hospodářství 

 Výsledek hlasování: 

Pro:                   6            členů zastupitelstva obce. 

Proti:                 0            členů zastupitelstva obce. 

Zdrželi se:         0            členů zastupitelstva obce  

Usnesení č. 2/1/2025: ZO schvaluje OZV, kterou se stanoví obecní systém odpadového hospodářství 

 

7. OZV o regulaci hlučné zábavní pyrotechniky  

Starostka informovala, obecně závazná vyhláška je rozporná se zákonem již delší dobu, a to od nálezu 

Ústavního soudu k obecně závazné vyhlášce městyse Heřmanův Městec. Závěr je stručně řečeno takový, že 

obce nemohou poskytovat výjimky z obecně závazných vyhlášek, které nejsou přímo stanoveny v již samotné 

OZV. Tzn. obec nemůže v OZV nastavovat postupy poskytování individuálních výjimek ze zákazů 

stanovených OZV. OZV č. 2/2020 tak však činí. Současně upozorňujeme, že přijetím směrnice EU o volném 

pohybu pyrotechniky, by obce neměly regulovat mj. používání zábavní pyrotechniky kategorie F1.  Zasíláme 

Vám návrh nové OZV, který odstraňuje individuální poskytování výjimek, jakož i přidává výluku pro zábavní 

pyrotechniku kategorie F1. Je možné doplnit případné přímé výjimky např. pro tradiční kulturní akce. 

 

Připomínky, diskuse: 

Konopásková H. - vyhláška je dobrá, ale ten rachot dělají hlavně děti a ty nějaká vyhláška nezajímá 

Starostka - vyhláška je pro dospělé, za děti zodpovídají rodiče a ti si musí své děti v tomto směru ohlídat. 

ZO bere na vědomí podané informace. 

 

Starostka nechává hlasovat, zda ZO schvaluje OZV o regulaci hlučné zábavní pyrotechniky  

Výsledek hlasování: 

Pro:                  6            členů zastupitelstva obce. 

Proti:                0            členů zastupitelstva obce. 

Zdrželi se:        0            členů zastupitelstva obce  

Usnesení č. 3/1/2025: ZO schvaluje OZV o regulaci hlučné zábavní pyrotechniky  

 

8. OZV o stanovení výjimečných případů, kdy doba noč. klidu je vymezena dobou kratší 

Starostka informuje, že se jedná o OZV, která stanovuje výjimečné případy, kdy je zkrácený noční klid. Návrh 

vyhlášky přečetla a sdělila bližší informace.  

 

Připomínky, diskuse:  

Postředník M. - tak to by se mělo dát vědět hlavně stěžovatelům. 

Starostka - to nemusíme, vyhláška je zveřejněna dle zákonem stanovených podmínek 

ZO bere na vědomí podané informace. 

 

Starostka nechává hlasovat, zda ZO schvaluje OZV o stanovení výjimečných případů, kdy doba nočního klidu 

je vymezena dobou kratší 

Výsledek hlasování: 

Pro:                6              členů zastupitelstva obce. 

Proti:              0              členů zastupitelstva obce. 

Zdrželi se:      0              členů zastupitelstva obce  

Usnesení č. 4/1/2025: ZO schvaluje OZV, o stanovení výjimečných případů, kdy doba nočního klidu je 

vymezena dobou kratší 

 

9. Dotace v r. 2024 

Starostka informuje, jaké dotace se obci v uplynulém roce podařilo získat. Dále sděluje, že jsme byly 

informování, že nám nebyla dotace schválena dotace na rekonstrukci KD. Sděluje, že stejný program bude 

vyhlášen na podzim, tak se zkusíme zažádat opětovně.  

 

Připomínky, diskuse: ------------------------------ 

ZO bere na vědomí podané informace. 
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10. Dotace na r. 2025 

Starostka informovala o vyhlášených dotačních titulech pro letošní rok. Sdělila, že dotace z POV budou 

vyhlášeny během března. Bude sledovat dotační výzvy na dětská hřiště, protože dětské hřiště mezi bytovkami 

není již v dobrém stavu a bylo by potřeba tento stav řešit. Dále dotace na místní komunikace, aby se mohla 

opravit komunikace mezi bytovkami. 

 

Připomínky, diskuse: ------------------------------ 

ZO bere na vědomí podané informace. 

 

11. Dotace KÚÚK z programu „Podpora odpad. hosp. obcí v ÚK na období 2017-2025“ 

Starostka informovala o vyhlášeném dotačním titulu, kde by obec mohla zažádat o domácí kompostéry. 

Sdělila, že z důvodu, že občané stále vozili trávu a listí do míst bývalé skládky. Tento prostor se sesouvá a 

dochází k ucpávání koryta potoku. Z tohoto důvodu obec nechala místo upravit a dojde k úplnému oplocení 

pozemku. Obec již v minulosti zajistila svoz bioodpadu a pořídila několik kompostérů do domácnosti. Nyní je 

možnost občanům nabídnout opět kompostéry s tím, že jiná možnosti likvidace listí a trávy nebude.  

 

Připomínky, diskuse:  

Staňková E. - vždyť to se dá zjistit, kdo to na skládku vozí. Je tam fotopast. 

Starostka - momentálně není spadl strom i s fotopastí 

Konopásková H. - a budou kompostéry i u bytovek, jako každý byt svůj? Když vyhazuju třeba zbytky 

brambor, mám to do bio kontejneru daleko. 

Starostka - ne . Každý, kdo bude mít zájem si ho dá na svou zahradu, k bytovkám se může dát ke každé 

zvlášť, určitě ne do každého bytu. 

Bůcha J. - obec nedostane dotaci 100%, tak by se i občané mohli podílet na ceně. 

Benešová K. - my máme doma kompostér za 1.300,- Kč 

Starostka - cena se odvíjí od velikosti, ale samozřejmě se budeme snažit sehnat ty cenově nejvýhodnější a i 

velikostně různé, protože je tu několik nemovitostí s velkými pozemky, kterým malý kompostér moc 

nepomůže. 

ZO bere na vědomí podané informace. 

 

Starostka nechává hlasovat, zda ZO schvaluje podání žádosti o dotaci z programu „Podpora odpad. hosp. obcí 

v ÚK na období 2017-2025“ ve výši 500.000,- Kč na pořízení domácích kompostérů a spoluúčast obce ve výši 

30%   

Výsledek hlasování: 

Pro:               6                  členů zastupitelstva obce. 

Proti:             0                  členů zastupitelstva obce. 

Zdrželi se:     0                  členů zastupitelstva obce  

Usnesení č. 5/1/2025: ZO schvaluje podání žádosti o dotaci z programu „Podpora odpad. hosp. obcí v ÚK na 

období 2017-2025“ ve výši 500.000,-+ Kč na pořízení domácích kompostérů a spoluúčast obce ve výši 30% .  

 

12. Dotace KÚÚK z programu „Podpora regionální kulturní činnosti na rok 2025“  

Starostka informovala o možnosti dotace na podporu regionální kulturní činnosti. Informovala, že byl již 

ukončen příjem žádostí. Ale vyzvala zastupitele a občany, aby popřemýšleli, zda by obec v příštím roce 

neuspořádala větší akci buď kulturní v podobě pouti, obecní slavnosti, koncertu. Sdělila bližší informace 

ohledně dotace.  

 

Připomínky, diskuse:  

Benešová R. - mohli bychom uspořádat nějaký koncert třeba Brutus. 

Starostka - no zkuste popřemýšlet a dejte vědět pokud budete mít nějaký nápad. 

ZO bere na vědomí podané informace. 

 

13. Přidělení bytu č. 01 v budově OÚ  

Starostka informovala, že jsou již ukončeny zednické práce v bytě č. 01. Je tedy ještě potřeba dokončit 

elektrické práce, zapojit bojler a vytápění. Vytápění je nyní bohužel problém z důvodů mrazů a je zde riziko, 

že by venkovní kabely mohly popraskat. V příštím týdnu by mělo být počasí již teplejší a ihned jak to bude 
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možné se venkovní jednotka nainstaluje. V tomto týdnu bude ještě osazena kuchyňská linka. Byt č. 01 tedy 

bude možné již užívat po kompletní rekonstrukci. Z důvodu, že rekonstrukce byla kompletní, včetně 

elektroinstalace, byla přistavěna předsíň a k bytu byla zrekonstruovaná místnost v mezipatře, jako technická 

místnost, kde je bojler a místo pro pračku, navrhuje starostka stanovení nájemného pro tento byt ve výši 40,- 

Kč/m2. 

Sdělila, že tento byt byl v prosinci přidělen p. Neudorfskému, který v prosinci ukončil pracovní poměr u obce 

a odstěhoval se mimo obec. Z tohoto důvodu je tedy nutné opět projednat přidělení tohoto bytu. Sděluje, že 

nyní obec eviduje celkem 3 žádosti. Informuje, že se zastupitelé před zasedáním sešli, aby tyto žádosti 

jednotlivě prokonzultovali a společně navrhli komu byt přidělit.  

 

Připomínky, diskuse: ------------------------------ 

ZO bere na vědomí podané informace. 

 

Starostka nechává hlasovat, zda ZO souhlasí s přidělením bytu č. 01 sl. Sáře Baborákové  na dobu 12 měsíců 

s možností následného prodloužení. 

Výsledek hlasování: 

Pro:         6   členů zastupitelstva obce. 

Proti:   0     členů zastupitelstva obce. 

Zdrželi se:  0    členů zastupitelstva obce   

Usnesení č. 6/1/2025: ZO schvaluje přidělení bytu č 01 bytu č. 01 sl. Sáře Baborákové  na dobu 12 měsíců 

s možností následného prodloužení. 

 

Starostka nechává hlasovat, zda ZO souhlasí se stanovením nájemného v bytu č. 01 ve výši 40,-Kč/m2. 

Výsledek hlasování: 

Pro:        6     členů zastupitelstva obce. 

Proti:  0     členů zastupitelstva obce. 

Zdrželi se: 0     členů zastupitelstva obce   

Usnesení č. 7/1/2025: ZO schvaluje stanovení nájemného v obecním bytě č. 1 v čp. 112 ve výši 40,-Kč/m2. 

 

14. Kácení topolů na fotbalovém hřišti – výběr firmy 

Starostka informuje, že na předchozích zasedání ZO byl projednáván špatný stav stromů na hřišti. Informuje, 

že oslovila několik firem, které by kácení topolů, likvidaci větví, frézování pařezů provedlo. Sdělila, že 

obdržela celkem 6 nabídek od firem. Dále informovala o návrhu, abychom si vše zajistili sami a vytěžené 

dřevo si prodali. Sdělila bližší informace. 

 

Připomínky, diskuse: ------------------------------ 

ZO bere na vědomí podané informace. 

 

Starostka nechává hlasovat, zda ZO souhlasí s pokácením skupiny 102 ks stromů u fotbalového hřiště v  

Deštnici z bezpečnostních důvodů, na základě předloženého hodnocení stavu stromů. 

Výsledek hlasování: 

Pro:        6    členů zastupitelstva obce. 

Proti:  0     členů zastupitelstva obce. 

Zdrželi se: 0     členů zastupitelstva obce   

Usnesení č. 8/1/2025: ZO schvaluje pokácení skupiny 102 ks stromů u fotbalového hřiště v Deštnici 

z bezpečnostních důvodů, na základě předloženého hodnocení stavu stromů. 

 

Starostka nechává hlasovat, zda ZO souhlasí s výběrem firmy Lesy Rokyta s.r.o.  na pokácení stromů u 

fotbalového hřiště dle obdržené cenové nabídky. 

Výsledek hlasování: 

Pro:         6   členů zastupitelstva obce. 

Proti:   0    členů zastupitelstva obce. 

Zdrželi se:  0           členů zastupitelstva obce   

Usnesení č. 9/1/2025: ZO schvaluje výběr firmy Lesy Rokyta s.r. na pokácení stromů u fotbalového hřiště dle 

obdržené cenové nabídky. 
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15. Návrh stromů a keřů na fotbalové hřiště 

Starostka informuje, že oslovila f. Arborea na návrh výsadby stromů na fotbalové hřiště. Předložila obdržený 

návrh. Dále sdělila, že taktéž oslovila f. Natura Verde, která se zabývá nejen výsadbou, ale i projektováním 

veřejné zeleně a následné žádosti o dotace. Předložila zaslaný návrh včetně cenové nabídky na provedené 

práce.  

 

Připomínky, diskuse: ------------------------------ 

ZO bere na vědomí podané informace. 

 

16. Rozpočtové opatření č. 1/2025 

Starostka přečetla čeho se rozpočtové opatření č. 1/2025 týká a výši změn na straně příjmů i výdajů. 

 

Připomínky, diskuse: ------------------------------ 

ZO bere na vědomí podané informace. 

 

Starostka nechává hlasovat, zda ZO souhlasí s rozpočtovým opatřením č. 1/2025 

Výsledek hlasování: 

Pro:        6      členů zastupitelstva obce. 

Proti:  0     členů zastupitelstva obce. 

Zdrželi se: 0     členů zastupitelstva obce  

Usnesení č. 10/1/2025: ZO schvaluje rozpočtové opatření č. 1/2025. 

 

 

17.Aktuální stav účtu a úvěrů obce 

Informuje, že na účtu KB je k dnešnímu dni 646.366,63 Kč, na účtu ČNB 2.114.430,59 Kč. Celkem tedy má 

obec na účtech finanční prostředky ve výši 2.578.797,22 Kč.  

 

Připomínky, diskuse: ------------------------------ 

ZO bere na vědomí podané informace. 

 

18. Různé informace - dotazy, příspěvky, diskuse občanů 

Obert L.-bude se dělat silnice mezi bytovkama? 

Starostka – ano, ale hlídáme vyhlášení dotací. 

Bůcha J. - koukal jsem u plánované výsadby u hřiště, že tam chcete habry, ale ty se musí stříhat  a udržovat. 

Starostka – my, ale chceme stromy, tak ta údržba nebude tak náročná. 

Zelenková M. - a co voda v Sádku? 

Starostka -  projektant p. Kubelka byl na úřadě v lednu. Projekt by měl být zpracován do konce roku. 

Černá V. - nový kontejner na textil tam bude stát jak tam je? A co ten druhý? 

Starostka -že máme nový kontejner na textil oficiálně nevím. Přijeli, přivezli a dali bez naší domluvy. Ten 

druhý bude odvezen do Sádku a tento nový se posune na jeho místo. 

ZO bere na vědomí podané informace.   

 

19. Oprava cesty v Deštnici k domu č.p. 3 

Starostka informuje, že je potřeba opravit cestu k hájovně. Již několik let tam dochází k sesunu cesty a jsou 

zde velké výmoly, kdy už je cesta k domu č.p. 3 osobním automobilem celkem náročná až nebezpečná. 

Předložila cenovou nabídku p. Mejtila T., který by cestu zpevnil recyklátem. 

 

Připomínky, diskuse:  

Benešová R. - a co ta cesta ke křížku? Ta se taky bude někdy dělat? 

Starostka - to je akce Silnic a bude se dělat snad na jaře. 

Dvořáček D. - a silnice nad nádražím tu dodělají kdy? Nejsou tam čáry ani zpevněné krajnice. 

Starostka - to je přímo v kompetenci Silnic. 

Čechlovská M. - nad zahradou Dědečků je po kácení spadlý kabel od telefonu. 

Starostka - je to již nahlášeno Cetinu. 
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ZO bere na vědomí podané informace. 

 

Starostka nechává hlasovat, zda ZO souhlasí s opravou cesty v Deštnici k domu č.p. 3 dle cenové nabídky 

p.Mejtila 

Výsledek hlasování: 

Pro:         6   členů zastupitelstva obce. 

Proti:   0    členů zastupitelstva obce. 

Zdrželi se:  0    členů zastupitelstva obce   

Usnesení č. 11/1/2025: ZO schvaluje opravu cesty v Deštnici k domu č.p. 3, kterou provede p. Mejtil T. dle 

předložené cenové nabídky 

 

20.Návrh odměny pro starostku obce za rok 2024 

Zastupitelka obce Kateřina Benešová navrhuje mimořádnou odměnu pro starostku obce Lucii Vokurkovou a 

to ve vyši 2 měsíčních platů za práci za práci, kterou vykonává nad rámec své funkce. Jedná se o žádosti o 

dotace, pořádání kulturních akcí, různé výpomoci občanům.  

 

Připomínky, diskuse:  

Starostka – myslím, že dostávám odměny každý měsíc, vše co dělám, dělám s přesvědčení a dobré vůle, určitě 

ne s vidinou dalších odměn.  

ZO bere na vědomí podané informace. 

 

Starostka nechává hlasovat, zda ZO souhlasí s mimořádnou odměnou pro starostku obce Lucii Vokurkovou a 

to ve výši 2 měsíčních platů. 

 

Výsledek hlasování: 

Pro:         5   členů zastupitelstva obce. 

Proti:   1    člen zastupitelstva obce - starostka p. Vokurková 

Zdrželi se:  0    členů zastupitelstva obce   

Usnesení č. 12/1/2025: ZO schvaluje mimořádnou odměnu pro starostku obce Lucii Vokurkovou ve výši 2 

měsíčních platů. 

 

21. Závěr 

Starostka poděkovala přítomným za účast na dnešním zasedání. 

Jednání bylo ukončeno v 18.30 hod. 

 

 

Zapsala: M. Neudorfská 

 

 

 

Ověřovatelé  zápisu:         p.  Henych Roman                   podpis      …...........…………………….  

 

 

 

                                           p.  Monika Zelenková              podpis      …...........……………………. 

  

 

   

Starostka obce                    p. Vokurková Lucie                 podpis      …...........……………………. 
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